
 

 

    

 

 

 

 

Beantwoording schriftelijke vragen artikel 47 
Reglement van Orde 
 

 

Kenmerk van de vraag : 22-03 

Datum indienen vraag : 25 jannewaris 2021 

Naam vraagsteller : Dhr. IJ. van Kammen 

Portefeuillehouder : Dhr. H. Bruining 

Ambtenaar : Dhr. A.W. Postma 

Datum akkoord college :  

Zaaknummer :  

 

 

Underwerp 

Ferdieling en takenning koroanakompensaasjejild 

 

Op 25 jannewaris 2022 hat de FNP-fraksje skriftlike fragen steld oer de ferdieling en takenning 

fan koroanakompensaasjejild. Hjirûnder fine jo de fragen en de reaksje dêrop fan it kolleezje:  

 

Ynlieding 

Sa’t bekend is, is der ferline jier troch it Ryk koroanakompensaasjejild beskikber steld foar û.o. 

kultuer, selsredsumens, doarps- en kluphuzen. It kompensaasjejild leit ûnderwilens  al wer in 

moai skoft op de planken yn it gemeentehûs en is meinaam yn de oerrinnende posten nei 2022.  

Foar de ferskate ferienings, doarps- en kluphuzen geane de kosten gewoan troch wylst der troch 

de lockdown frijwol gjin ynkomsten binne. Boppedat fleane ek nochris de foarskotten fan 

enerzjyprizen, foaral dy fan it gas as in ‘razende Roeland’ omheech. It jild moat fan de planken 

op it gemeentehûs ôf en hiel gau en goed ferdield wurde. 

Sjoen de urginte situaasje soenen wy it op priis stelle dat de fragen mei foarkar behannele wurde 

kinne. 

Al mei al ha wy de folgjende fragen: 

 

Fragen 

1. Sil it koroanakompensaasjejild yn february noch takend en útkeard wurde? 

2. Hokker kritearia wurde dêr by oanhâlden? 

3. Wurdt ek rekken hâlden mei de hegere enerzjylêsten dy’t ferienings, doarps- en kluphuzen 

foar de kiezzen krije? 

4. Kinne wy as ried sa gau mooglik ynformearre wurde oer de kritearia en ûnderbouwing fan de 

ferdieling en takenning fan de jilden? 

5. Kin ek tasein wurde, dat de organisaasjes, dy’t foar kompensaasje yn oanmerking komme 

daliks ynformearre wurde? 

Reaksje kolleezje  

 

Sil it koroanakompensaasjejild yn february noch takend en útkeard wurde? 

Verspreid over 2020 en 2021 zijn er in totaal vijf tranches aan corona compensatiepakketten aan 

gemeenten beschikbaar gesteld door het rijk. De vijfde tranche is daarbij aangekondigd in de 

decembercirculaire 2021. De gemeente ontvangt deze middelen in 2022. De in 2021 (nog) niet 

bestede gelden lopen mee over naar 2022 zodat deze in planvorming kunnen worden betrokken.  

  



Ried :  
Punt :  
Side : 2 

 
 
 
 
Bestemming en uitkering van gelden vindt uitsluitend plaats mits en voor zover daar op basis van 

onderliggende planvorming goedkeurende besluitvorming onderligt van college en/of raad. Voor 

een overzicht van de toegekende en besteedde coronamiddelen wordt verwezen naar de 

periodieke verantwoording hierover. Voor het laatst als onderdeel van de begrotingswijzigingen 

december 2021.   

 

Hokker kritearia wurde dêr by oanhâlden? 

De compensatiepakketten worden ‘gelabeld’ ontvangen door het rijk als onderdeel van de 

Algemene Uitkering. Voor de ontvangen rijksmiddelen geldt een bestedingsrichting voor het 

gelabelde doel. Er geldt dus geen bestedingsverplichting. Het college weegt de aanwending van 

middelen steeds integraal af o.b.v. het ingediende bestedingsplan en de onderbouwing daarbij. 

Uitgangspunt is dat de compensatie (in)direct gerelateerd moet zijn aan (extra) kosten en/of 

inkomstenderving ten gevolge van corona en tevens incidenteel van aard zijn. De compensatie 

mag tenslotte niet strijdig zijn met bestaande wet- en regelgeving zoals (bijvoorbeeld) Wet markt 

en overheid, Ozb-regelgeving en/of subsidieverordeningen.  

 

Wurdt ek rekken hâlden mei de hegere enerzjylêsten dy’t ferienings, doarps- en 

kluphuzen foar de kiezzen krije? 

Er is geen oorzakelijk verband tussen de (op dit moment) hogere energielasten en corona. Gelet 

op de door het college gehanteerde uitgangspunten voor aanwending van coronamiddelen, speelt 

dit in de afweging derhalve geen rol. Dat er voor partijen in de gemeente sprake is van stapeling 

van ongunstige gevolgen is echter evident.   

 

Kinne wy as ried sa gau mooglik ynformearre wurde oer de kritearia en ûnderbouwing 

fan de ferdieling en takenning fan de jilden? 

Met de beantwoording van deze schriftelijke vragen wordt hierin (deels) voorzien. Tevens wordt 

verwezen naar de verantwoording hierover die de raad steeds ontvangt als onderdeel van de 

(periodieke) begrotingswijzigingen.  

Kin ek tasein wurde, dat de organisaasjes, dy’t foar kompensaasje yn oanmerking 

komme daliks ynformearre wurde? 

Doelgroepen die in aanmerking komen voor compensatie kunnen hierover op diverse manieren 

kennis van nemen. Dit is uiteraard wederkerig, maar waar mogelijk en van toepassing spant de 

gemeente zich in om actief relevante doelgroepen te benaderen en te informeren.  

 

 

It kolleezje fan boargemaster en wethâlders fan Achtkarspelen, 

 

siktaris, 

 

dhr. M.P. de Jong 

 

boargemaster, 

 

hr. mr. O.F. Brouwer 

 

 

 

 


